
       

 

2022/07/06ko LAN OSASUNEKO BATZORDEA 

 

Atzo, uztailak 6, asteazkena, Lan Osasuneko Batzordea egin zen, joan den 

astean bertan behera utzi ondoren, sindikatu batek saioa grabatzeari uko 

egin ziolako. Sailak Datuak Babesteko Bulegora eraman du kontsulta, 

aurrerantzean nola jokatu jakiteko. Atzoko saioa ez zen grabatu, batzordeko 

kide guztiak aurrez aurre deituta. 

 

Gai-zerrendako lehen puntua Prebentzio Zerbitzuaren urteko plangintza 

berrikustea izan zen. Gai horri buruz: 

 

- LANPOSTUEN ARRISKUEN EBALUAZIOAK eguneratzen ari dira, Gasteizko 

ZEP orokorrean, Bilboko Familia eta Adingabeen Fiskaltzan eta Donostiako 

Probintzia Auzitegiko 2. sekzioan. Atzerapenarekin badoa ere, aurten 

aurreikusitako plangintza betetzen saiatuko dira. 

 

- SIMULAKROAK egiten ari dira. Horien ondorioz, horietan izandako akatsen 

ondoren gauzatu beharreko ekintza zuzentzaileak zehazten ari dira. LABek 

simulakroak egin aurretik larrialdi-taldeak osatzeko eskatu du, 

prebentzio-ordezkariek parte har dezaten. Horrela, gure lankidetza-lana 

egin dezakegu simulazioak legearen arabera egin daitezen. Eraikin 

gehienetan ez dago talderik izendatuta eta ez dute beharrezko 

prestakuntzarik, aldez aurretik jakinda honek simulakroetan akatsak 

eragingo dituela. Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digu bere asmoa dela 

lantaldeak izendatzea, Ministerioarekin eta Botere Judizialaren Kontseilu 

Nagusiarekin lankidetzan. 



- ARRISKU PSIKOSOZIALEN EBALUAZIOARI dagokionez, kontratazioa 

egiteke dago, eta datorren urtean egingo da. 

Buenos Airesko Justizia Jauregiko arrisku psikosozialen ebaluazioaren 

emaitzak aurkeztu dira, eta dagoeneko amaituta dago. LABek, lantaldean 

parte hartuta, ikusten du zehaztasuna falta dela proposatutako prebentzio-

neurrietan, eta adosten diren neurri asko organo judizial guztietan 

gauzatzeko eskatzen du, guztientzako hainbat arrisku psikosozial komunak 

izango baititugu. Gainera, horrelako ebaluazio bat denbora laburrean egin 

behar dela uste dugu, neurriak eraginkorrak izan daitezen. 

 

- Osasuna zaintzea: irailetik urrira bitartean kontratua formalizatuko da, eta, 

ahal dutenean, plangintza bat egingo dute langileei azterketa medikoak 

egiteko. 

 

- Autobabeserako planak berritzen ari dira. Atotxa eta Buenos Airesekoak 

2021ean egin zituzten, eta Barroeta eta San Martinekoak egiten ari dira. Urte 

honetan Gasteiz eta Barakaldokoak egingo dira. 

 

Aztertu beharreko beste puntu bat LAN-EREMUKO JARRERA 

DESEGOKIENGATIKO JARDUKETA-PROTOKOLOA interpretatzeko irizpideak 

ziren. Osalanekin bilera bat egiteke daukagu gai horri buruz, sindikatu batek 

organo horri egindako kontsulta baten ondoren; beraz, ez dugu aztertu 

irailean biltzeko zain. 

 

OBREN ETA INSTALAZIOEN ZERBITZUETARAKO KONTSULTAK direla eta, 

LABek eskaera hauek egin ditu: 

- GASTEIZKO EPAITEGIAK: 

• Barruko bainugeletako azulejuak konpondu gabe daude oraindik. 

Zerbitzuak jakinarazten digu bainugeletan askatutako alikatatuak birjartzeko 

lanak enpresa esleipendunaren erabilgarritasunaren arabera ordenatuta 

daudela. 

• SCACE: bulego horretako leihoen egoera txarra salatzen dugu, eta, 

ondorioz, hotza sartzen da, perimetro osoan enbalatzeko zinta jarrita dute. 

Instalazioek berrikusteko agindua eman dute. Era berean, tramitatzaileen 



postuetako kableak eta mahai auxiliarrak behar bezala jartzeko eskatu dugu, 

ez baitute behar besteko altuera. 

• Erregistro eta Banaketa Bulegoan zarata-interferentzia asko daude 

informazio-zerbitzuaren eta bulegoko gainerakoekin idazkiak jasotzeko 

zerbitzuaren artean. Instalazioetatik adierazi dute Prebentzio Zerbitzuak 

egindako neurketetan/txostenean berretsi behar dela. Horregatik, ekainean 

arriskuak ebaluatu ondoren, txosten hori egin ondoren, bi guneak bereizteko 

aukera aztertzea eskatuko dugu. 

 

- BILBOKO 1. INSTANTZIAKO 5., 6. ETA 14. EPAITEGIAK: artxibatutako 

espediente-kutxak armairuen goiko aldetik sabairaino pilatzen dira, horrek 

dakarren arrisku handiarekin. Dekanotzatik, epaitegi horiei urteko 

espediente-kopuru mugatu bat baino ez zaie artxibora bidaltzeko baimena 

ematen, eta, beraz, gainerakoak modu arriskutsuan metatzen dira bulegoan. 

Egoera horri premiazko irtenbidea ematea eskatzen dugu. 

 

- IRUNGO EPAITEGIAK: beste behin ere salatzen dugu goizeko ordutegian eta 

jaiegunetan guardiako zerbitzuan garbiketako langilerik ez dagoela. 

Telefonoak aldatzearen ondorioz, erabilera anitzeko areto batzuek ezin dute 

oraindik kanpora deirik egin, eta Irungo langileen lana izugarri zailtzen dute, 

telefono pertsonalekin egin behar baitituzte dei horiek. 

 

- 8 DONOSTIA INSTANTZIA ZULUPa: toner-hautsaren esposizioagatiko 

arriskua. LABek berriro salatu du material oso txarra, langileak etengabe 

arriskuan jartzen dituena material akastun hori manipulatu behar dutelako. 

Gainera, inprimaketa-ekipoetan matxura iraunkorrak sortzen dituzten toner 

horiek erabiltzeak sortzen duen gastua azpimarratu dugu. 

 

- ARABA, BIZKAI ETA GIPUZKOARAKO ESKAERAK: 

• Aurreko batzordeetan adierazi dugun bezala, entzungailuak ezinbesteko 

lan-tresna dira telefono bidezko arretaren bolumena oso handia den 

zerbitzuetan, hala nola Bilboko Erregistro Zibiletan, Informazio Zerbitzuetan 

edo Adingabeen Fiskaltzan. 



• SCACEko sorospenek eta kudeatzaileek egunero daramaten eginbideen 

bolumena dela eta (kasu askotan 3 kg baino gehiago), motxila indartuen 

zerbitzuak ematea eskatzen dugu, paper guztia eraman ahal izan dezaten. 

 

Obra Zerbitzutik jakinarazten zaigu laster, organo judizial guztietan, 

atzematen diren akats teknikoei buruzko online inprimaki bat bidali ahal 

izango dela mantentze-lanetara, PRISMA intraneteko aplikazioaren bidez. 

Gure ongietorria ematen diogu oso interesgarria iruditzen zaigun zerbitzu 

berri honi, eraginkorra izango delakoan. 

 

ONDORIOAK 

Prebentzio Zerbitzua lan garrantzitsua egiten ari da, eta zerbitzu horretan 

langile berriak sartu direla nabaritzen da. Hala eta guztiz ere, LABek 

borrokatzen jarraituko du prebentzio-lana modu eraginkorrean egin 

dadin, eta ez bakarrik legea betetzeko, prebentzioak langileen lan-

baldintzak hobetzeko tresna izan behar du, horretaz jabetu behar dugu eta 

detektatzen ditugun ez-betetze guztiak salatu behar ditugu. 
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